
Crna Gora: Ministarstvo ekonomije očekuje još ponuda za Moraču

Ministarstvo ekonomije očekuje je da će, u skladu sa više potpisanih memoranduma o
razumijevanju i interesovanjem investitora iz Kine, Turske i Slovenije, u skoroj budućnosti
stići još ponuda za gradnju hidroelektrana na Morači.
Iz Ministarstva su “Vijestima” kazali da kineska kompanija Norinco nije odabrana da gradi
HE na Morači, već je njena tehnička ponuda prihvaćena kao konačna.
“Od toga koliko će još ponuda stići i kako će one biti ocijenjene, zavisiće dalji red koraka,
odnosno odluka o načinu na koji će biti izabran investitor za izgradnju HE na Morači”, rekli
su iz Ministarstva.
Vlada je na sjednici u četvrtak usvojila Informaciju Ministarstva da je Komisija za ocjenu
potencijalnih investitora, sastavljena od predstavnika svih resornih institucija, uradila
evaluaciju tehničke ponude Norinca i usvojila je kao konačnu. Norinco je ponudio da gradi
pet HE na glavnom toku Morače i po jednu na njenim pritokama Mrtvici, Sjevernici i Maloj
rijeci. Svih osam elektrana imalo bi godišnju proizvodnju od 894,82 GWh.
“Riječ je o finalnoj tehničkoj ponudi o kojoj Radna grupa više neće pregovarati. S druge
strane, u toku su pregovori u vezi sa Nacrtom tehničke ponude za izgradnju HE na Morači
turske kompanije Bereket Enerji”, kazali su iz Ministarsva.
Iz tog resora nijesu željeli da komentarišu tu ponudu. Prema nezvaničnim informacijama
“Vijesti”, tehnička ponuda turske kompanije predviđa gradnju četiri elektrane, bez
sporednih, odnosno bez elektrana na pritokama. Turci su, navodno, spremni da u
pregovorima mijenjaju idejno rješenje.
Kineska kompanija je dostavila i komercijalnu ponudu, čiji detalji će, kako su kazali iz
Ministarstva biti poznati kada ponuda bude ocijenjena. Ponudu će ocjenjivati posebna
komisija za pregovaranje sa investitorima o finansijsko-komercijalnim uslovima ponude za
HE na Morači, koju će u narednom periodu formirati Ministarstvo ekonomije u saradnji sa
Ministarstvom finansija.
Na pitanje kada bi tender za HE na Morači mogao biti raspisan, iz Ministarstva su odgovorili
da s obzirom na to da je proces prikupljanja i evaluacije ponuda u toku, u ovom trenutku nije
moguće precizirati način na koji će on biti finalizovan.
“Stav vezano za tu fazu realizacije procesa biće zauzet nakon što pristignu sve ponude za
ovaj projekat, i samim tim budu poznata potencijalna tehnička rješenja, modeli i uslovi
finansiranja”, rekli su iz Ministarstva.
Prostorni plan za finalno rješenje
Iz Ministarstva kažu da će za projekat koji Vlada i parlament budu usvojili kao finalni, biti
urađen Detaljni prostorni plan i Procjena uticaja na životnu sredinu, a oba dokumenta će
javnosti biti dostupna posredstvom javnih rasprava.
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Dodaju da će se Vlada prilikom pripreme projekta i odabira najpovoljnijeg rješenja, voditi
načelima poštovanja najviših evropskih standarda u oblasti energetike, primjene najboljih
tehničkih rješenja uz obezbjeđivanje najbolje međunarodne prakse u oblasti zaštite životne
sredine.
izvor: vijesti.me


